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آنفلوآنزای نوع A شایع ترین بیماری 
تنفسی امسال

روند نزولی عفونت های تنفسی در 
کشور

واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  سرپرست 
وزارت بهداشت با بیان اینکه روند عفونت های 
الگوی  گفت:  است،  نزولی  کشور  در  تنفسی 
بیماری های تنفسی در سال های گذشته، نشان 
می دهد که احتمال پیک خفیف در اوایل فصل 

بهار وجود دارد.
دکتر قباد مرادی در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه عفونت های تنفسی و از جمله آنفلوآنزا 
روند نزولی دارند، اظهار کرد: شرایط فصل سرد 
بیماری های  انتقال  و  تکثیر  رشد،  برای  سال 
تنفسی مناسب است و به همین دلیل میزان 

عفونت های تنفسی در سرما افزایش می یابد.
وی افزود: سال جاری، مدت زمان پیک بیماری 
تا  تنفسی  عفونت های  به  مبتلایان  تعداد  و 
حدودی زیاد بود، اما خوشبختانه اکنون میزان 
این عفونت ها در روند نزولی است. بررسی های 
آزمایشگاه های تخصصی در ارتباط با عفونت های 
 A تنفسی بیانگر این است که آنفلوآنزای نوع

شایع ترین بیماری تنفسی امسال بود. 
جدید  پیک  احتمال  با  ارتباط  در  وی 
بیماری های  الگوی  تنفسی گفت:  بیماری های 
تنفسی سال های گذشته نشان می دهد که با 
فروردین  در  تنفسی  عفونت های  پیک خفیف 
ماه مواجه می شویم. پیک خفیف بیماری های 
نوروزی  تعطیلات  دلیل تجمع های  به  تنفسی 
است و به همین دلیل نیز معمولا در هر سال 
آن را تجربه می کنیم.  سرپرست مرکز مدیریت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشت درباره ضرورت 
کرد:  خاطرنشان  بهداشتی  موازین  رعایت 
مبتلایان به عفونت های تنفسی بهتر است که 
آداب بهداشتی را تا پایان دوره بهبودی رعایت 
کنند. رعایت فاصله اجتماعی به ویژه در افرادی 
سالمندان  و  دارند  ضعیف  ایمنی  سیستم  که 
در  که  چرا  است؛  برخوردار  ویژه ای  اهمیت  از 

مواجهه با این عفونت ها آسیب پذیرتر هستند.
به گفته وی، شست وشوی مداوم دست ها در 
پیشگیری از عفونت های تنفسی بسیار اهمیت 

دارد. 

نوبت پزشکان شد
ویزیت آزاد بیماران تامین 

اجتماعی!

داروهای  خرید  از  داروخانه ها  اینکه  از  بعد 
خودداری  اجتماعی  تأمین  پخش  شرکت های 
کردند، حالا نوبت پزشکان است که از پذیرش 
اجتماعی  تأمین  بیمه  پوشش  تحت  بیماران 

خودداری کنند.
تأمین  سازمان  قولی  بد  مهر،  گزارش  به 
اجتماعی در پرداخت مؤسسات و مراکز طرف 
قرارداد، باعث شد تا داروخانه ها از شرکت های 
اجتماعی  تأمین  به  وابسته  که  دارو  پخش 

هستند، دارو خرید نکنند.
آن طور که رئیس انجمن داروسازان ایران گفته 
است، حجم مطالبات داروخانه های خصوصی از 
تأمین اجتماعی به ۹ همت می رسد و ۷ ماه است 
که تأمین اجتماعی، هیچ پرداختی به داروخانه ها 
 ۶ پزشکی  نظام  رؤسای  حالا،  است.  نداشته 
شهرستان در استان اصفهان، نامه ای به استاندار 
زده اند که بیماران بیمه تأمین اجتماعی را به 

صورت آزاد ویزیت خواهند کرد.
در این نامه خطاب به استاندار اصفهان آمده 
استان  درمانی  تشخیص  مراکز  تمامی  است: 
درمانگاه های  بیمارستان ها،  شامل  اصفهان 
عمومی و تخصصی، آزمایشگاه ها و مطب های 
بخش خصوصی )به جز موارد اورژانس( از روز 
شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۰۴ بیماران تحت پوشش 
بیمه تأمین اجتماعی را به صورت آزاد پذیرش 

و برای آنان صورت حساب صادر خواهند کرد.

نفوذ »سردچال قطبی« به ایران، 
خبر زرد یا واقعیت؟

رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران 
منتشر  اخبار  رد  ضمن  هوا  وضع  مخاطرات 
ایران  در  هوا  شده در خصوص سرمای شدید 
و خاورمیانه به سبب نفوذ »سردچال قطبی« 
گفت: واقعیت امر ورود سامانه بارشی جدید از 

پنجشنبه )۲ اسفندماه( است.
صادق ضیاییان در گفت وگو با ایسنا  با تاکید بر 
اینکه انتشار اخباری در خصوص ورود »سردچال 
قطبی« به ایران و خاورمیانه از جمله اخبار زرد و 
برای جذب مخاطب صورت گرفته است، تصریح 
کرد: واقعیت امر ورود سامانه بارشی جدید از 
پنجشنبه )۲ اسفندماه( است. ورود این سامانه 
موجب بارش در نیمه غربی، شمال غرب و نوار 

شمالی خواهد شد.
و  پنجشنبه  سبب  همین  به  داد:  ادامه  او 
جمعه )۳ اسفندماه( شاهد بارش در نیمه غربی 
و شمال غرب و برخی دیگر از استان ها خواهیم 

بود. 
آیا سرمای شدیدی در راه است؟

رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران 
مخاطرات وضع هوا در خصوص احتمال کاهش 
دما به سبب نفوذ این سامانه بارشی گفت: بر 
پیش بینی  نقشه های  تاکنون  که  آنچه  اساس 
هواشناسی نشان داده است، از ۵ اسفندماه به 
مدت چند روز  دما کاهش خواهد یافت. از شنبه 
)۲۷ بهمن ماه( روند افزایش دما آغاز شده است 
و تا اواخر هفته ادامه خواهد داشت اما در پی 
ورود سامانه بارشی جدید، با کاهش دما روبرو 
اما کاهش دمای پیش بینی شده  خواهیم شد 

معادل کاهش دمای هفته های اخیر است. 
او تاکید کرد: با توجه به وجود فاصله زمانی 
قابل توجه تا ۵ اسفندماه، باید این نکته را نیز 
در نظر داشت که نمی توان با قطعیت در این 

خصوص اظهار نظر کرد.
نقشه های هواشناسی تغییر می کند

ضیاییان در ادامه گفت: تغییرات نقشه های 
هواشناسی در طولانی مدت زیاد است. به طور 
فطع اگر شرایط مخاطره آمیزی در پیش  باشد، 
به  نسبت  پیش  از  کشور  هواشناسی  سازمان 

صدور هشدار اقدام خواهد کرد. 
»سردچال قطبی« چیست؟

گفت:  قطبی«  »سردچال  توضیح   در  او 
 Polar ـ  قطب  بالایی  ترازهای  در  جریاناتی 
به هوای محصور در  ـ وجود دارد و   Vortex
سردچال  دارد،  قرار  قطب  در  عمدتا  که  آن 
چرخشی  الگوی  یک  می شود.  گفته  قطبی 
ارتفاعات  بادهای شدید در  از  پایدار  وسیع و 
بالای جو است که در اطراف قطب های زمین 
ضعیف  جریانات  این  که  زمانی  دارد.  قرار 
می شود، به صورت زبانه ای به سمت عرض های 
جغرافیایی پایین نفوذ می کند. اعوجاج و موج 
ایجاد شده به همین سبب گاهی تا عرض های 
ساده تر  بیان  به  می رسد.  جغرافیایی  پایین تر 
هوایی که اطراف قطب وجود دارد و سرد است 

را »سردچال قطبی« می نامند. 
سابقه  ورود »سردچال قطبی« به ایران و 

خاورمیانه
ضیاییان افزود: در مجموع نفوذ سردچال  به 
ایران و خاورمیانه بارها در سال های متمادی رخ 
اثرات  نمی توان  در حال حاضر  اما  است  داده 
دقیق آن را برای تاریخ ۵ اسفندماه پیش بینی 
تا  شویم  نزدیک تر  تاریخ  این  به  باید  کرد. 

پیش بینی ها به صورت دقیق تری انجام گیرد.
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران 
»سردچال  کرد:  تاکید  هوا  وضع  مخاطرات 
قطبی« جریانی طبیعی است که احتمال نفوذش 

در زمستان وجود دارد. 
»سردچال« پدیده عجیب و غریبی نیست

اینکه »سردچال«  بیان  با  پایان  ضیاییان در 
پدیده عجیب و غریبی نیست، گفت: پیش بینی 
هواشناسی در بازه زمانی یک هفته تا دقت ۸۰ 
درصد انجام می شود. کمترین دقت در خصوص 
پیش بینی های فصلی است که با دقت حدود ۶۰ 

تا ۷۰ درصد صورت می گیرد.

چند روزی است که نامگذاری معبر به نام فرزند 
یکی از مدیران شهری حاشیه ساز شده این درحالی 
است که این رویه در کمیسیون نام گذاری شورا بی 
سابقه نیست و در دوره پنجم مدیریت شهری در 
یکی از جلسات کمیسیون نامگذاری یکی از مدیران 
شهری پیشنهاد می دهد که نام دخترش »مرسانا« 
بر روی یکی از معابر شهری  گذاشته شود که مورد 
قرار  نام گذاری  کمیسیون  وقت  رییس  استقبال 
می گیرد و حالا مرسانا نام یکی از خیابان های تهران 

است.
خصوص  در  که  اتفاقی  خبرآنلاین،  گزارش  به 
و رسانه ای  نیفتاد  »بارانا« در منطقه ۸  نام گذاری 
شدن آن توسط یک خبرنگار باعث شد بارانا خیلی 

زود به یکم  تغییر کند.
نام گذاری جنجالی معبری در منطقه ۸

ماجرای از توییت یکی از خبرنگار شهری آغاز شد 
که اعلام کرده بود، معبری به نام دختر مدیر روابط 

عمومی شهرداری ۸ منطقه نام گذاری شده است.
انجام  بدون مصوبه شورای شهر  که  اقدام،  این 
و  داشته  همراه  به  را  متعددی  واکنش های  شده، 
موجب انتقاداتی درباره نظارت بر فرآیند نام گذاری 

معابر شهری شده است.
پس از انتشار این گزارش ها، شهرداری منطقه ۸ 
به سرعت وارد عمل شد و نام این معبر را تغییر داد.
هر چند که شهردار منطقه در اینستاگرام خود 
نوشت:نام دختران عزیز من، مهرسا و نورا هست. 
ممکن است در هر گذر و کوچه ای نام یکی از دختران 
و پسران ایران سربلندمان را ببینیم. کشور عزیزمان 
برایتان خدمت  افتخار  است.  آباد  نام ها  همین  با 

می کنیم.
احیای سنت ناصرالدین شاه در نام گذاری 

در تاریخ هم جست و جو کنیم رد پای این سبک 
می توان  را  شاه  ناصرالدین  دوره  در  گذاری  نام 
پیدا کرد . برخی از محلات تهران هنوز هم به نام 
. »داریوش  ناصرالدین شاه شناخته می شود  زنان 
»در  می گوید:  این باره  در  تهران شناس  شهبازی« 
باغی بزرگ وجود داشت که به  نازی آباد  محدوده 
نام »نازخاتون« یکی از همسران ناصرالدین شاه سند 
خورده بود؛ باغی با درختان میوه و چنارهای بلندبالا و 
عمارتی در دل آن. محله نازی آباد هم نامش را از نام 
نازخاتون وام گرفت و گفته می شود ابتدا نام محله به 

»نازآباد« و به تدریج به نازی آباد تغییر کرد.« 
محله منیریه تهران هم  به نام »منیرالسلطنه« 
یکی از زنان ناصرالدین شاه قاجار است . منیرالسلطنه 
معماری  بود؛  معمارباشی  خان  محمدتقی  دختر 
سرشناس که ساختمان دارالفنون را ساخت. به دلیل 
رفت و آمد معمارباشی به کاخ ناصرالدین شاه بود که 
شاه قاجار با »منیرالسلطنه« دختر معمارباشی آشنا 

شد و او را وارد حرمسرای خود کرد. 
محله اقدسیه که امروز با برج ها و آپارتمان های 
قاجار،  دوران  در  می شود،  شناخته  گرانقیمت 
بین  فاصل  در حد  بود  قجری  و  روستایی کوچک 
ناصرالدین شاه  صاحبقرانیه.  کاخ  و  سلطنت آباد 
همان  یا  »امینه  اقدس«  به  را  کوچک  آبادی  این 
»اقدس الدوله« که یکی از همسران محبوبش بود 

بخشید. 

نام مهرآباد هم به »عصمت الدوله« دختر محبوب 
ناصرالدین شاه می رسد . این محدوده مهریه عصمت 

الدوله بوده است  .
 شهر بی صاحب و به نام کردن خیابان ها به نام 

فرزندان مدیران 
»در دوره ما بزرگی گفته بود که وقتی در شهر 
راه می رویم، احساس می کنیم شهر صاحب دارد، 
نمی خواهم بگویم الان برعکس عمل شده اما براستی 

چرا این اتفاقات می افتد!«
این گلایه ناصرامانی از یکی مدیران شهرداری بود  
زمانی که اعلام کرد از ساخت و سازی غیر مجاز در 

دانشگاه تهران خبر ندارد.
ناصر امانی، عضو شورای شهر تهران در پاسخ به 
پرسش که این نام گذاری یکی دیگر از مصداق های 
بی صاحب بودن شهر نیست به خبرآنلاین می گوید: 
»این موضوع صحت دارد و من با شهردار منطقه 
به سرعت  اشتباه  این  که  شد  قرار  کردم.  صحبت 
تمرکز  که  می دهد  نشان  اتفاق  این  شود.  اصلاح 
کافی بر مدیریت شهری از بالا وجود ندارد و چنین 
خودسری هایی نباید در سطح شهر رخ دهد. این یکی 
از نشانه هایی است که پیش تر هم درباره آن هشدار 
داده بودم؛ مسئله نظارت در شهر تهران که یکی از 

وظایف اصلی شورا است.«
او ادامه می دهد: »نام گذاری معابر یک موضوع 

فرهنگی و در حوزه مسئولیت کمیسیون فرهنگی 
شورا،  مصوبه  بدون  مورد،  این  در  شوراست. 
تصمیم گیری انجام شده که این یک تخلف است. 
که  داد  قول  منطقه  شهردار  من،  تماس  از  پس 
این  پیگیر  هم  من  دهد.  انجام  را  لازم  اصلاحات 
فرهنگی  کمیسیون  که  می دانم  و  بوده ام  موضوع 
شورا در حال بررسی واکنش مناسب به این مسئله 
است.« امانی در خصوص این که این گونه تخلفات 
می گوید:  می رسد،  شهر  شورای  اطلاع  به  چگونه 
»مردم، معتمدین محلات و رسانه ها در این مسیر 
از تذکراتی که ما در  نقش مهمی دارند. بسیاری 
مردمی  گزارش های  حاصل  داده ایم،  شهر  شورای 
بوده است. در شهری با ۱۳ میلیون جمعیت و ۷۰۰ 
کیلومتر وسعت، ۲۱ عضو شورا به تنهایی نمی توانند 
بر همه مسائل نظارت داشته باشند، بنابراین مردم 
و رسانه ها باید به ما کمک کنند، و تا امروز هم این 
کار را کرده اند. ما در برابر چنین تخلفاتی هیچ گونه 
مسامحه ای نخواهیم داشت و با هر موردی قاطعانه 

برخورد می کنیم.«
تخلف اصلاح شد 

دراین  شهر،  شورای  سخنگوی  نادعلی،  علیرضا 
آیین نامه  »طبق  می گوید:  خبرآنلاین  به  رابطه 
 ۳۰ از  کمتر  عرض  با  معابری  معابر،  نام گذاری 
در  کوچک،  کوچه های  و  بن بست ها  به ویژه  متر، 

اختیار شهرداری های مناطق است و آن ها می توانند 
به صورت مستقل این نام گذاری را انجام دهند. این 
نیازی به مصوبه شورای شهر  نام گذاری ها معمولاً 
روابط  محوریت  با  منطقه  هر  شهرداری  و  ندارند 
عمومی، که دبیر کمیسیون منطقه است، می تواند 

این تغییرات را اعمال کند.«
تخلف  حال،  این  »با  می دهد:  ادامه  وی 
صورت گرفته مربوط به نام گذاری معبری با عرض 
بیش از ۳۰ متر بوده است که طبق آیین نامه، نیاز 
از  اطلاع  محض  به  دارد.  شهر  شورای  مصوبه  به 
این موضوع، پیگیری های لازم انجام شد و شهردار 
منطقه بلافاصله وارد عمل شد و نام گذاری اصلاح 

شد.«
نادعلی تأکید می کند: »تذکر دادیم که این تخلف 
نباید رخ می داد، اما در نهایت نام ها تغییر کرد و 
این اقدام توسط شهرداری به سرعت اصلاح شد. هر 
نام گذاری برای معابری با عرض بیش از ۳۰ متر، 
حتماً باید با مصوبه شورای شهر انجام شود. البته 
افراد مختلف  انتخاب شده می توانند شامل  اسامی 
یا مفاخر باشند، اما مهم ترین مسئله رعایت فرآیند 

قانونی و آیین نامه ای است.«
پیگیری  را  این موضوع  پایان گفت: »ما  در  وی 
کردیم، مشکل بلافاصله حل شد و تذکر لازم نیز 

صادر شد.«

رئیس انجمن پروبیوتیک و غذاهای فراسودمند ایران، مصرف آنتی 
بیوتیک در کشورمان را بالاتر از استاندارد جهانی دانست.

به گزارش خبرگزاری مهر، مریم تاج آبادی ابراهیمی، از صرفه جویی 
۲۰۰ میلیون دلاری با تولید محصولات پروبیوتیک در کشور خبر داد و 
گفت: باید با افزایش تولید محصولات پروبیوتیک و رقابت در بازارهای 
بین المللی، به سهم یک میلیارد دلاری صادرات در این حوزه دست 

یابیم.
رئیس ششمین کنگره بین المللی پروبیوتیک و غذاهای فراسودمند 
ایران افزود: ایران بزرگ ترین مصرف کننده آنتی بیوتیک است که از 
استاندارد جهانی بالاتر است و بسیاری از بیماران به دلیل مصرف آن 
دچار عفونت می شوند در حالی که مصرف محصولات پروبیوتیک باعث 

مقابله این عفونت ها می شود.
وی اظهار داشت: استفاده از محصولات پروبیوتیک مهمترین عامل 
پیشگیری کننده از عفونت های ناشی از مصرف آنتی بیوتیک ها است و 

باعث کاهش هزینه های سلامت می شود.
تاج آبادی ابراهیمی تاکید کرد: با توجه به اینکه جمعیت کشور به 
سمت سالمندی پیش می رود، خطر ابتلاء به برخی بیماری ها از جمله 
بیماری های متابولیک، سکته مغزی و آلزایمر نیز افزایش می یابد، در 
حالی که مصرف محصولات پروبیوتیک در جلوگیری از ابتلاء به این 

بیماری ها تأثیرگذار است.
وی با تاکید بر اینکه ارتقا آگاهی مردم در مورد مصرف محصولات 
پروبیوتیک ضروری است، گفت: در حال حاضر دنیا بر روی موضوع 
روز مشاهده  زیرا هر  پروبیوتیک سرمایه گذاری می کند  محصولات 
می شود که فواید زیادی به طور مثال در درمان دیابت، برخی بیماری های 
مغز و اعصاب، برخی سرطان ها، بیماری های قلبی - عروقی، اختلالات 

رفتاری، سلامت دهان و دندان و غیره دارد.
تاج آبادی ابراهیمی گفت: اقتصاد پروبیوتیک در کنار اقتصاد دارو 

می تواند ثمرات مفیدی را برای سلامت جامعه داشته باشد.
وی ادامه داد: مقوله ای که در زمینه محصولات پروبیوتیک بسیار 
مطرح بوده کاربرد آنها در حوزه دامپروری و آبزیان با هدف ارتقا سطح 
ایمنی موجودات زنده و مقاومت در برابر انواع ویروس ها، باکتری ها 
و انگل ها است. رئیس انجمن پروبیوتیک و غذاهای فراسودمند ایران 
افزود: ضروری است محصولات دام، طیور و آبزیان به صورت غنی 
شده مورد استفاده انسان ها قرار گیرد، به این صورت که برای مصرف 
محصولات بسته بندی شده پروبیوتیک به شیر و غیره افزوده شده و 

افراد جامعه از فواید آن بهره مند شوند.
گفت:  مکمل ها  منطقی  مصرف  بر  تاکید  با  ابراهیمی  آبادی  تاج 
مکمل های پروبیوتیک نیز موجود بوده که افراد می توانند با توجه به نیاز 
بدنشان آنها را استفاده کنند. وی با اشاره به ششمین کنگره بین المللی 
محصولات پروبیوتیک و غذاهای فراسودمند که اول تا سوم اسفندماه 
برگزار می شود، گفت: در این کنگره نگاه ویژه ای به بحث مقاومت های 
آنتی بیوتیک داریم که با حضور کارشناسان و اساتید از کشورهایی مانند 

استرالیا و چین بحث و تبادل نظر می شود.
در ادامه، محمود مقتداتی عضو سندیکای تولید کنندگان محصولات 
سال ها  از  بعد  کشور  در  ها  پروبیوتیک  گفت:  کشور  پروبیوتیک 
تحقیقات، بازار خوبی دارد اما هنوز به جایگاه اصلی در منطقه دست 
نیافته زیرا در کشورهای پیشرفته میان مردم شناخته شده تر است و 

بیشتر مصرف می شود.
وی افزود: ایران به عنوان تولید کننده محصولات پروبیوتیک قابل 
رقابت با محصولات اروپایی است و از لحاظ قیمتی هم مناسب تر بوده 

و ضروری است به بازارهای منطقه ای ورود پیدا کنیم.
مقتدایی تصریح کرد: اکنون سه شرکت تولیدی مواد اولیه محصولات 
پروبیوتیک در کشور فعالیت دارند و علاوه بر تولید داخل، می توانند 

کشورهای منطقه را هم پوشش دهند.
در ادامه وحید مفید عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
ارزش  فراسودمند(  )غذاهای  غذاها  از  یک سری  گفت:  نیز  بهشتی 
تغذیه ای بالایی دارند که محصولات پروبیوتیک ها جزو آنها بوده و برای 

سلامتی بسیار مفید هستند.
غذاهای  و  پروبیوتیک  المللی  بین  کنگره  ششمین  علمی  دبیر 
فراسودمند ایران افزود: فرهنگ سازی مصرف محصولات پروبیوتیک و 
غذاهای فراسودمند در جامعه بسیار ضروری است و باید اطلاع رسانی 
در مورد فواید مفید این غذاها گسترش یابند زیرا تحقیقات زیادی بر 
روی محصولات در کشور شده و ارزش بالایی غذایی آنها ثابت شده 
است. مفید تاکید کرد: در کنگره امسال ۴۵۰ مقاله به صورت سخنرانی 

و پوستر داریم و کارگاه های آموزشی نیز برگزار می شود.

از مرسانا تا بارانا؛ نام فرزندان مدیران بر خیابان های پایتخت

 بازگشت به عهد ناصرالدین شاه
گروه جامعه - علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر می گوید: »طبق آیین نامه نام گذاری معابر، معابری با عرض کمتر از ۳۰ متر، به ویژه بن بست ها و 
کوچه های کوچک، در اختیار شهرداری های مناطق است و آن ها می توانند به صورت مستقل این نام گذاری را انجام دهند. این نام گذاری ها معمولاً نیازی به 

مصوبه شورای شهر ندارند و شهرداری هر منطقه با محوریت روابط عمومی، که دبیر کمیسیون منطقه است، می تواند این تغییرات را اعمال کند.«

مصرف آنتی بیوتیک در ایران بالاتر از استاندارد جهانی است

طبق آیین نامه 
نام گذاری 

معابر، معابری با 
عرض کمتر از 

30 متر، به ویژه 
بن بست ها 

و کوچه های 
کوچک، 

در اختیار 
شهرداری های 
مناطق است و 

آن ها می توانند 
به صورت 

مستقل این 
نام گذاری را 
انجام دهند

هشدار رئیس اداره اجتماعی پلیس آگاهی فراجا
مراقب کلاهبرداری با شگرد رسیدسازهای جعلی باشد

رئیس اداره اجتماعی پلیس آگاهی فراجا با اشاره به کلاهبرداری با شیوه و شگرد رسیدسازهای 
جعلی گفت: برای اطمینان از پرداخت خریدار حتما با بررسی موجودی حساب خود از واریز 

مبلغ معامله مطمئن شوید.
به گزارش ایسنا، سرهنگ محمد شریفی در تشریح این خبر، اظهار کرد: با توجه به 
پایانی سال، افزایش خرید و فروش کالاهای مختلف در سطح  ایام  نزدیک شدن به 
جامعه و از طرفی فراوانی کلاهبرداری با شیوه و شگرد رسیدسازهای جعلی به منظور 
پیشگیری از تکرار موارد مشابه آن لازم است شهروندان هشدارهای پلیس را رعایت و 

مد نظر قرار دهند.
وی افزود: چنانچه با افراد طرف معاملات خود از طریق برنامه های مجازی خرید و فروش آشنا 
شده اید و فرد خریدار ادعای واریز مبلغ معامله را از طریق درگاه های مجازی نظیر آپ، تاپ و.. کرده 
وعده ارسال پیامک واریز را تا ساعتی دیگر می دهد و با تلفن خود با اپراتور درگاه مجازی جهت قانع کردن شما تماس می 
گیرد، اعتماد نکنید بلکه شما می توانید با مراجعه به عابر بانک و بررسی موجودی حساب خود از واریز مبلغ معامله مطمئن 
شوید. رئیس اداره اجتماعی پلیس آگاهی فراجا تاکید کرد: چنانچه فرد خریدار ادعای واریز مبلغ معامله را با ارائه رسید کاغذی 
عابر بانک یا شبا می نماید و وعده ارسال پیامک واریز را تا ساعتی دیگر می دهد، برای اطمینان حتما با مراجعه به عابر بانک و 
بررسی موجودی حساب خود از واریز مبلغ معامله مطمئن شوید. وی خاطرنشان کرد: چنانچه با خریدار از طریق برنامه های 
مجازی خرید و فروش آشنا شده اید، به رفتارهای غیرمتعارف)پیشنهاد قیمت بالا و انجام معاملات در محل های غیرمعمول( 

حساس شده و دقت بیشتری در خصوص نحوه انجام معامله داشته باشید.
به گزارش سایت پلیس، سرهنگ شریفی تصریح کرد: چنانچه فرد خریدار ادعای واریز مبلغ معامله را از طریق درگاه های 
مجازی نظیر آپ، تاپ و… یا با ارائه رسید کاغذی عابر بانک و شبا می کند و در ادامه پیامک واریز وجه نیز برای تلفن همراه 
شما ارسال می شود  دقت فراوانی در بررسی و احراز اصالت سرشماره بانک مربوطه داشته باشید. ضمناً شما می توانید با 

مراجعه به عابر بانک و بررسی موجودی حساب خود از واریز مبلغ معامله مطمئن شوید.

رئیس پلیس راهور فراجا:
پویش »نه به تصادف« در دستور کار پلیس راهور

رئیس پلیس راهور فراجا با اشاره به استقبال از دستورات و تأکیدات رئیس جمهور بر مقابله با تخلفات رانندگی و ایجاد سیستم های تشویقی و تنبیهی، گفت: اظهارات  
رئیس جمهور نشان دهنده عمق نگرانی دولت نسبت به مسئله تصادفات جاده ای و تعهد جدی برای کاهش تلفات است. پلیس راهور فراجا با تمام ظرفیت خود در 

راستای تحقق اهداف پویش" #نه_به_تصادف " اقدام خواهد کرد.
به گزارش ایسنا، سیدتیمور حسینی با اشاره به نقش کلیدی اصلاح رفتار ترافیکی در کاهش تصادفات، بیان کرد: اجرای سیستم رتبه بندی رانندگان، که بر اساس 
رعایت قوانین و مقررات و رفتارهای ترافیکی آنها صورت خواهد گرفت، از اولویت های پلیس است. این سیستم رانندگانی را که به اصول ایمنی و قوانین احترام 

می گذارند تشویق و متخلفان را با جریمه های شدید مواجه خواهد کرد.
رئیس پلیس راهور تأکید کرد: بازرسان نامحسوس پلیس راهور نیز به عنوان یکی از ابزارهای کلیدی در پایش رفتار رانندگان و شناسایی تخلفات پرخطر، نقش 
مهمی در کاهش تصادفات خواهند داشت. حضور این بازرسان در کنار سیستم های هوشمند و دوربین های کنترلی، امکان برخورد دقیق تر و مؤثرتر با متخلفان را 

فراهم کرده و به طور مستقیم در ارتقای ایمنی جاده ها تأثیرگذار خواهد بود.
وی در ادامه ضمن ارج نهادن به تأکیدات دکتر پزشکیان درباره بهبود ایمنی خودروهای داخلی و نقش وزارت صمت در ارتقای کیفیت سیستم های ایمنی همچون 
استحکام بدنه خودرو، ترمز و ایربگ، افزود: همکاری همه جانبه دستگاه های دولتی از جمله وزارت صمت، وزارت بهداشت و وزارت راه در کنار پلیس راهور، نقشی کلیدی در کاهش ریشه ای 

مشکلات ایمنی جاده ای خواهد داشت. تأکید رئیس جمهور بر اصلاح هندسی جاده ها و نصب دوربین های هوشمند کنترل سرعت نیز مسیری روشن برای ارتقای ایمنی ترافیکی فراهم می کند.
وی همچنین بیان کرد: تخلفات پرخطر مانند رانندگی با سرعت غیرمجاز، سبقت غیرمجاز و رعایت نکردن حد فاصل طولی به عنوان تهدیدی جدی برای امنیت جاده ها در نظر گرفته شده و چنین 

تخلفاتی با جریمه های سنگین و برخوردهای قاطع مواجه خواهند شد.
رئیس پلیس راهور با اشاره به تأکیدات رئیس جمهور، درباره ایجاد یک سیستم تشویقی برای رانندگان قانونمند، گفت: رانندگانی که موفق به کسب رتبه های برتر در رعایت قوانین می شوند، 
از امتیازات ویژه ای همچون کاهش هزینه بیمه، تخفیف در عوارض و سایر مشوق های اقتصادی برخوردار خواهند شد. این اقدام نه تنها انگیزه ای برای رعایت قانون ایجاد می کند، بلکه به اصلاح 

رفتارهای ترافیکی کمک شایانی خواهد کرد.
سردار حسینی در پایان با ابراز امیدواری نسبت به همسویی و همکاری دولت و پلیس راهور برای کاهش حوادث جاده ای به ویژه در ایام نوروز، اعلام کرد: پویش " #نه_به_تصادف " به صورت 
جدی در دستور کار پلیس راهور قرار گرفته و اقدامات نظارتی، آموزشی و اجرایی گسترده ای برای کنترل و پیشگیری از تصادفات در این ایام برنامه ریزی شده است. با بسیج تمامی نیروها و امکانات، 
تلاش خواهیم کرد نوروز امسال به یکی از ایمن ترین دوره های سفرهای جاده ای تبدیل شود. سردار حسینی تأکید کرد: از تمامی دستگاه ها و نهادهای مرتبط خواستارم تا با همکاری و هماهنگی 

کامل، زمینه ساز کاهش چشمگیر تصادفات و تلفات جاده ای شوند. روز بدون تصادف هدف غایی پلیس راهور است و ما با جدیت به این مسیر ادامه خواهیم داد.


